Slova zakončená v základním tvaru/nominativu sg. na –i:
1 vokál základního tvaru zůstane beze změny = kmen na -i. 
Zejména přejatá slova. 

Střídání konsonantických stupňů – pankki – pankissa.

Nemají konsonantický kmen! 

Partitiv tvořen z(e silného) vokalického kmene – tj. = základní tvar + a/ä.

Genitiv, inessiv, adessiv, nominativ plurálu tvořeny z(e slabého) vokalického kmene.
nom.sg. pankki 

gen. panki-n

iness. panki-ssa

adess. panki-lla

nom.pl. panki-t

part. pankki-a
např. bussi, turisti, tomaatti, pankki, kuppi, laki, kahvi, kaupunki, lasi, malli, normaali, paperi, passi, posti, presidentti, Ruotsi, sakki, šakki, tunti, täti, viini, äiti,…
2 změna vokálu i – e = kmen na –e. (bez kons.kmene)
kivi – kive-n – kive-ä
Střídání konsonantických stupňů – lahti – lahdessa, joki – joessa.
Nemají konsonantický kmen!

Tvary všech pádů tvořeny z –e- kmene.

Partitiv tvořen z(e silného) vokalického kmene – tj. kmen na –e (případně v silném stupni) + a/ä.
Genitiv, inessiv, adessiv, nominativ plurálu tvořeny z(e slabého) vokalického kmene. 

nom.sg. lehti
gen. lehde-n

iness. lehde-ssä

adess. lehde-llä

nom.pl. lehde-t

part. lehte-ä

např. järvi, kivi, lehti, lahti, salmi, joki, kaikki, niemi, nimi, ovi, pilvi, Suomi, talvi, tähti, …

3 změna vokálu i – e = kmen na –e. (s kons.kmenem) 

kieli – kiele-n – kiel-tä
Střídání konsonantických stupňů se neobjevuje.

Mají konsonantický kmen!

Partitiv tvořen z konsonantického kmene – koncovkou -ta/tä
Genitiv, inessiv, adessiv, nominativ plurálu tvořeny z vokalického kmene (e-kmen).

nom.sg. pieni
gen. piene-n

iness. piene-ssä

adess. piene-llä

nom.pl. piene-t

part. pien-tä

např. suuri, saari, kieli, pieni, lapsi, mieli, puoli, tuli, tuuli, sieni, moni, uni, ääni, nuori, vuori, meri, veri, (joulu)kuusi, veitsi, lohi, liemi, lumi, …

** pozor na následující partitivy:

lapsi (lapse-) – las-ta
veitsi (veitse-) – veis-tä
lumi (lume-) – lun-ta

liemi (lieme-) – lien-tä

meri (mere-) – mer-ta – výjimka porušující pravidla vok.harmonie!
veri (vere-) – ver-ta – výjimka porušující pravidla vok.harmonie!
4 slova zakončená v nom.sg. na –si – změna kmenového vokálu na –e, plus změna konsonantu na -t/d-.
vesi – vede-n – vet-tä

O tomto typu si řekneme více později/ už brzo…

např. uusi, vuosi, vesi, kuukausi, kuusi (6), viisi, käsi, susi, tosi, täysi, hiisi, vuorokausi, …

dále: yksi, kaksi, kansi, kynsi, länsi, varsi, hirsi, korsi, virsi, sananparsi, …

